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2022-01 
 

VVD Pagina 6 PDF najaarsnota PMIEK, welke rol, taak, bevoegdheid is er voor PS in relatie 
tot de PMIEK en wat is de relatie met de RES 2.0? 

Het provinciale MIEK (Meerjarenprogramma Infrastructuur 
Energie en Klimaat) wordt opgesteld naar het voorbeeld van het 
nationale MIEK. Provinciale Staten en gemeenteraden worden 
actief geïnformeerd. De programmering van de versterking van 
het energiesysteem wordt gebaseerd op de behoefte vanuit de 
regio. Projecten die daaruit voortvloeien moeten uiteindelijk 
opgenomen worden in de investeringsprogramma’s van de 
netbeheerders waar de definitieve besluitvorming plaats vindt. De 
systematiek en beschrijving hoe het PMIEK tot stand komt maakt 
onderdeel uit van de RES 2.0. 

2022-02 D66 Najaarsnota, pagina 8, opgave 
Stikstof  

€ 400.000 uit de opkoopregeling stikstof wordt gebruikt voor 
taxatiekosten, notariskosten, kosten voor inhuur enz. Deze 
indirecte kosten komen niet in aanmerking om gedekt te 
worden uit de uitkering van het Rijk. Drie vragen: 
 
Deze middelen waren bedoeld voor opkoop van 
stikstofrechten. Hoeveel stikstofrechten zijn er inmiddels 
opgekocht? Wat is het restant van de middelen die in de 
najaarsnota 2020 beschikbaar zijn gesteld? 
 
Aangezien 400.000 een substantieel bedrag is, waarom 
worden deze indirecte kosten niet door het Rijk vergoed? Is 
hierover overleg geweest? 
 
Aangezien het startdocument gebiedsvisie en stikstof nu 
beschikbaar is en dit komende jaren op de agenda zal blijven 
hebben wij behoefte aan een compleet financieel overzicht 
wat er door het Rijk wordt vergoed en welke kosten zijn er 
voor de provincie. Kunt u dit overzicht verstrekken? 

Op dit moment zijn er nog geen stikstofrechten aangekocht. Er is 
dus (nog) geen sprake van een restant van de middelen voor 
indirecte kosten. Voor Zeeland staat hier dus nog steeds een 
bedrag van € 400.000 voor gereserveerd. Wel zijn er taxatie 
kosten geweest. Deze zijn uit het totaal van provinciale vastgoed 
taxaties betaald en niet verrekend met betreffende post. 
 
In de aanloop van de totstandkoming van de MGA-1 is veel 
overleg geweest over welke kosten subsidiabel zouden worden 
en welke niet. De uitkomst van het proces is dat kosten die 
indirect verband houden met de aankoop van een veehouderij 
gedragen kunnen worden door de provincies. Dit is een bewuste 
keus geweest. Hier is per provincie dan ook budget voor 
vrijgemaakt.  
 
Voor een compleet financieel overzicht met betrekking tot 
opkoopregelingen verwijzen wij u graag naar de regeling zelf. 
Voor alle andere kosten is in de begroting opgenomen dat de 
provincie de monitoring, gebiedsprocessen en verkenningen naar 
bronmaatregelen financiert, met het oog op het opstellen van het 
gebiedsprogramma. Het rijk is verantwoordelijk voor de kosten 
van het treffen van maatregelen. Naar alle waarschijnlijkheid zal 
dit via de provincies gaan lopen middels een SPUK of andere 
vormen van afspraken. 

2022-03 Partij voor de 
Dieren 

Pagina 12 Wat wordt specifiek bedoeld met ondersteunen en extra kracht 
bijzetten? Welke activiteiten komen in aanmerking voor 
financiële ondersteuning? 

Hiermee wordt bedoeld dat de Provincie aanvragen van 
gemeenten voor de rijksregelingen voor de Woningbouw Impuls 
(voor nieuwbouw) en het Volkshuisvestingsfonds (voor 
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2.2.1 Ruimtelijke kwaliteit: 
Zeeuwse woonagenda en de 
woondeal. 

“Om de Zeeuwse aanvragen te 
ondersteunen en extra kracht bij 
te zetten stellen we per gemeente 
een stimuleringsbijdrage van € 
200.000 beschikbaar.” 

verbetering van de bestaande woningvoorraad) zal steunen met 
een bijdrage in de door het rijk gevraagde cofinanciering. 
Daarmee wordt ook de aanvraag krachtiger door de aantoonbare 
ondersteuning door de provincie. 

 

2022-04 VVD Pagina 12 PDF najaarsnota Er wordt voorgesteld om een stimuleringsbijdrage van € 2 ton 
per gemeente beschikbaar te stellen. Welke 
voorwaarden/maatregelen vallen onder deze regeling? 

De voorwaarden sluiten aan bij de voorwaarden van de beide 
rijksregelingen Woningbouw Impuls en Volkshuisvestingsfonds. 

2022-05 VVD Pagina 13 PDF najaarsnota Er wordt voorgesteld om een bedrag van ruim € 2 miljoen 
beschikbaar te stellen om kansen voor natuurontwikkeling te 
benutten. Hoeveel hectare nieuwe natuur wordt 
gerealiseerd/verworven met dit bedrag? 

In het kader van het natuurpact is de harde afspraak gemaakt 
een aantal hectares natuurontwikkeling te realiseren. Dit moet 
gereed zijn in 2027. Met het natuurpact is deze 
natuurontwikkeling in de decentralisatie ook gefinancierd. In het 
kader van de Begroting is deze financiering als volgt vertaald: (1) 
een basisbedrag in de lopende begroting (ca € 1,5 miljoen); (2) 
opbrengsten uit verkoop van oude BBL-gronden (3) noodzakelijke 
aanvulling uit de investeringsagenda, dit jaar € 2 miljoen. 
In de Begroting 2023 en in het jaarverslag zijn de resultaten te 
vinden: Per 1-1-2022 was de opgave nog 650 hectare. Per 1-1-
2023 is de inschatting 557 hectare.  

2022-06 D66 Najaarsnota, pagina 13, 
Natuurontwikkeling 

2027 wordt genoemd als einddatum voor realisering van 
nieuwe natuur volgens het natuurpact. Per 1 januari 2022 
waren nog 650 hectare te realiseren.  
 
Wat betekent 'inmiddels goed op weg zijn met de landelijke 
versnelling samen met de Minister van LNV'? 

Is daarbij de doelindicator natuurontwikkeling (zoals genoemd 
op pagina 169 van de begroting) beslissend? 

Hiermee wordt de landelijke Taskforce Versnelling Natuurnetwerk 
Nederland (NNN) in IPO verband bedoeld. Alle provincies werken 
gezamenlijk aan versnelling, verbetering en uitwisseling rondom 
strategie en instrumentarium voor het tijdig realiseren van het 
Natuurnetwerk.  
De doelindicator geeft inderdaad stand van zaken en planning 
weer. 

 

2022-07 Partij voor de 
Dieren 

Pagina 14 Op welke manier worden de inwoners van Zeeland betrokken? Het initiatief voor burgerparticipatie voor dit onderwerp ligt 
inderdaad bij het Rijk. Wij zijn momenteel in gesprek met het Rijk 
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Kernenergie: Het openhouden 
huidige kerncentrale en de 
plannen voor nieuwe 
kerncentrales. 

Het initiatief voor “gesprek met de regio” ligt nu bij de minister, 
maar hebben wij als provincie al een plan voor 
burgerparticipatie met betrekking tot de toekomst van 
kernenergie in Zeeland? 

Hoe de burgerparticipatie gezamenlijk vorm te geven als regio en 
Rijk, indien de keuze voor de voorkeurslocatie voor nieuwe 
centrales Borssele wordt. Die keuze maakt het kabinet eind 2022 
bekend. Als de voorkeurslocatie Borssele wordt dan zullen wij 
zodra de conceptplannen hieromtrent bekend zijn u daarover 
inlichten en hierover met u in gesprek gaan. Rapporten die recent 
zijn uitgebracht zullen hierbij worden betrokken.  

2022-08 Partij voor de 
Dieren 

Pagina 15 

Mobiliteit op maat 

“Het verplaatsen van goederen 
blijft onverminderd noodzakelijk.” 

Moeten we uit het woord “onverminderd” concluderen dat er 
geen inzet wordt gepleegd op kortere ketens c.q. minder 
vervoerskilometers? 

Die conclusie is onjuist. In het samenwerkingsverband Zeeland 
Connect wordt al jaren campagne gevoerd om de 
goederenstromen efficiënter uit te voeren en de vervoerskilometer 
te verminderen. Dit vindt plaats door meer goederen over het 
water dan over de weg te vervoeren, “lege” ritten te verminderen 
door combinaties met andere vervoerders te maken, Door de 
bezettingsgraad van de voertuigen te vergroten, enz.. 
Dit organiseren we in regionaal verband via Zeeland Connect en 
landelijke via de topsector logistiek. 

2022-09 VVD Pagina 16 PDF najaarsnota Er wordt voorgesteld om een fors bedrag extra ter beschikking 
te stellen voor het OV. De provincie kent in deze concessie 
geen opbrengstverantwoordelijkheid, wat is de reden dat de 
provincie voorstel extra middelen ter beschikking te stellen? 

Is de voorgestelde anderhalf miljoen een maximaal bedrag of 
kan dit nog oplopen? 

In de zomer van 2022 heeft de staatssecretaris van I&W een 
transitievergoeding aangekondigd voor 2023 voor OV-bedrijven. 
Die regeling geeft zicht op aanvulling van gederfde 
reizigersinkomsten als gevolg van Corona.   
Decentrale overheden zijn nog in onderhandeling over de 
bijbehorende regeling.  
Eén van de onderdelen is dat het Rijk 2/3 deel wil vergoeden, op 
voorwaarde dat decentrale overheden 1/3 vergoeden (of dat een 
evenredig deel wordt afgeschaald). 
De anderhalf miljoen is, volgens de conceptregeling, gebaseerd 
op de inschatting dat in 2023 de reizigersopbrengsten op 82% 
van 2019 blijven steken. Een hogere opbrengst verlaagt het 
bedrag, een lagere opbrengst verhoogt het bedrag.  
Verwacht wordt dat de regeling voor december 2022 zal worden 
vrijgegeven. 

2022-10 GroenLinks Alles pdf. Najaarsnota pagina 17 Waarom is er bermverharding nodig langs de Tractaatweg? 
Weg ziet er toch veilig uit? Kunnen we die € 150.000 niet 
uitsparen? 

Door het ministerie van I&W is enkele jaren geleden het 
Strategisch Plan Verkeersveiligheid 2030 vastgesteld. Daarnaast 
loopt er een programma van het ministerie de verkeersveiligheid 
op N-wegen te verbeteren. Op N-wegen vallen de meeste 
verkeersslachtoffers, vaak door eenzijdige ongevallen, vaak met 
dodelijke afloop. Aan beide programma’s zijn subsidieregelingen 
verbonden waar de decentrale overheden op in kunnen schrijven. 
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Voor het programma N-wegen, met name bedoeld voor het 
aanbrengen van obstakelvrije en veilige bermen voeren wij het 
uitvoeringsprogramma 2019 – 2023 uit. Voor de bermverharding 
langs de Tractaatweg hebben wij een subsidieaanvraag 
ingediend in het kader van het SPV 2030. 

De Tractaatweg is een regionale stroomweg met een 
snelheidsregime van 100 km/uur. Een dergelijke weg heeft geen 
vluchtstroken. Een verharde draagkrachtige berm is om twee 
redenen noodzakelijk. Indien een bestuurder onverhoopt naast de 
weg geraakt kan vaak nog met een eenvoudige stuurcorrectie dit 
hersteld worden zonder ernstige gevolgen. Zonder verharde berm 
raakt een automobilist in de slip met vaak ernstige gevolgen. 
Zeker bij 100 km/uur wegen. De maatregel is noodzakelijk 
volgens de richtlijn voor de inrichting van een dergelijke weg. 

Ook vanuit het perspectief van beheer en onderhoud is de 
maatregel noodzakelijk. Tekstwagens bijvoorbeeld verzakken nu 
in de berm. 

Maatregel 391; aanleg van bermverharding langs regionale 
stroomweg (en dus zonder vluchtstrook) is erg noodzakelijk gelet 
op karakter van de weg en bijbehorende snelheidsregime (100 
km/uur). 

2022-11 VVD Pagina 19 PDF najaarsnota Wat is de stand van zaken rondom de 380 KV 
Zeeuws=Vlaanderen 

Het project 380kV Zeeuws Vlaanderen is eind 2021 opgenomen 
in het nationaal Meerjarenprogramma Infrastructuur Energie en 
Klimaat. Dit betekent dat het project is erkend als een project van 
nationaal belang en dat nut en noodzaak van 380 kV voor 
Zeeuws Vlaanderen niet meer ter discussie staat. Het ministerie 
van Economische Zaken heeft de regie op zich genomen en is 
gestart met de voorbereiding van de RCR procedure waarin de 
definitieve besluitvorming van dit project plaats vindt. 

2022-12 D66  Najaarsnota, pagina 22 en 23  
 
Uitvoering wettelijke milieutaken 

Vermeld wordt een verhoging van het aantal uren 
inspectiefrequentie door DCMR en RUD via een groeimodel 
met vermelding van geldelijke bedragen vanaf 2023 t/m 2026 
e.v. 

Met de voorgestelde verhoging voor 2023 met een bedrag van € 
300.000,= ten opzichte van 2022 komen er 2.400 uur extra 
beschikbaar voor toezicht. Dat is een verhoging met bijna 30% 
ten opzichte van de huidige inzet op toezicht. 
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Hoeveel meer uren inspectie worden met die bedragen 
bereikt? Welk percentage is de urenverhoging ten opzichte 
van de nu bestede inspectie-uren? 

 

 

2022-13 GroenLinks Pagina 22 en 23 Hier vermeldt GS dat zij uitvoering wil geven aan de wettelijke 
milieutaken. Samen met andere overheden wordt er gewerkt 
in de richting van een robuuste omgevingsdienst, toegerust op 
de (nieuwe) taken. Worden hier geen extra middelen voor 
nodig geacht?  

En in het verlengde van onze technische vragen bij de 
begroting (pagina 25 en 32) soortgelijke vragen als daar al 
aan de orde gesteld: waarom zet GS (nog) geen extra 
middelen om de PFAS vervuiling verder tegen te gaan (in geld 
en/of capaciteit? Idem voor behalen KRW-doelen?  

In de paragraaf weerstandsvermogen en risicobeheersing van de 
provinciale begroting 2023 is onder het kopje ‘Wettelijke 
milieutaken’  het risico van onbalans tussen taken en middelen 
voor de RUD ook opgenomen. Zie ook antwoord 2023-48 
begroting. Er is nu nog geen specifiek bedrag voor gereserveerd. 
 
Via de najaarsnota 2021 en voorjaarsnota 2022 zijn door PS 
extra middelen ter beschikking gesteld voor de PFAS-aanpak. 
Vooralsnog zijn deze middelen voldoende voor het provinciale 
aandeel in de PFAS-aanpak, aangevuld met rijksmiddelen die via 
drie specifieke uitkeringen (SPUK) zijn en worden ontvangen. 
Uit reeds beschikbaar budget is structureel voor inzet op 
grensoverschrijdende vergunningen 1 fte aan de RUD 
beschikbaar gesteld. Via een pilot gaat de RUD momenteel na 
hoeveel menskracht zij uiteindelijk nodig heeft voor de uitvoering 
van de aan deze werkzaamheden ten grondslag liggende 
Verdragen Helsinki en Espoo. 
 
Op het gebied van de KRW verwachten we momenteel geen 
extra inzet van de RUD nodig te hebben. 

2022-14 SGP  Najaarsnota 2022 algemeen, 
ontbreken visserij 

Het valt op dat het onderdeel visserij niet voorkomt in de 
najaarsnota 2022. Er zijn vast lopende initiatieven. De SGP 
vraagt nadrukkelijk aandacht voor de problematiek van de 
(Zeeuwse) visserij,  PFAS Westerschelde, aflopende 
vergunningen voor (garnalen) vissers, etc. Graag toelichting 
waarom visserij niet genoemd wordt in deze najaarsnota? 

De najaarsnota bevat alleen nieuw beleid, aanscherpingen en 
extra investeringen. Die zijn bij het onderdeel visserij niet aan de 
orde. Wij spannen ons al langer in op dit punt en blijven dat doen. 
Het bestaande budget is hiervoor momenteel voldoende. 

2022-15 SGP  Najaarsnota 2022 pagina 15  

Binnenvaart 

De binnenvaart wordt heel summier genoemd. De binnenvaart 
verdient een separate paragraaf gezien urgentie en hadden 
verwacht in de najaarsnota een korte duiding status van de 
urgente punten (herstel PZEM kade, info op blauwe golf, 
abrupt sluiten steigers Hansweert). Graag korte toelichting 
hierop. 

PS heeft aan GS gevraagd een voortgangsrapportage 
Binnenvaart in december 2022 aan te bieden. Aan deze afspraak 
wordt gevolg gegeven. Met regionale en landelijke partners en 
instanties wordt overleg gevoerd over het aanbrengen van 
verbeteringen ten behoeve van de binnenvaart. 



Beantwoording vragen Najaarsnota 2022         
 

6 
 

2022-16 SGP  Najaarsnota 2022 pagina 34 

Volhoudbare landbouw 

Er zijn deze periode minder aanvragen ingediend dan 
verwacht, zodat een deel van de middelen kan vrijvallen. Is er 
bekend waarom er minder aanvragen zijn ingediend?  
Graag nadere duiding.  

Hierbij spelen verschillende zaken een rol. De belangrijkste reden 
is dat stimuleren van landbouwtransitie en innovatie hoofdzakelijk 
via het POP programma verloopt. De cofinanciering hiervoor is 
geregeld buiten het hier genoemde budget. Daarnaast speelt ook 
het absorptievermogen een rol. Partijen die actief zijn in de 
landbouwsector en de landbouwondersteuning zijn vaak al bij 
meerdere projecten betrokken en ontberen de capaciteit om 
telkens nieuwe initiatieven te ontwikkelen. Tenslotte speelt de 
onzekerheid rondom landbouwbeleid een rol. Partijen wachten de 
visies van Rijk en Europa af alvorens zij nieuwe projecten 
opzetten. 
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